
 

Tweede Commissie - Verslag van de vergadering 

kenmerk 2016/ vsl 26 oktober 2016 

betreft 2de commissie – niet-grondgebonden materies 

 voorbereiding budgetbespreking 

 

Mevrouw Goedele De Cock opent om 18u de vergadering en 
heet iedereen welkom. 

Er werden geen verontschuldigingen gemeld. 

1. Goedkeuring van het verslag van de vergadering van 28 
september 2016 

Goedgekeurd. 

2. Voorbereiding van de bespreking van het aangepaste 
meerjarenplan 2014 – 2019 en het budget 2017 
 
Voorstelling van de sectorale beleidsaccenten in de niet-
grondgebonden materies door de respectievelijke 
gedeputeerden. 

 

Gedeputeerde Dauwe 

Meerjarenplan 2014-2019 
 
Op 26 juli 2016 keurde de Vlaamse regering het ‘ontwerp van 
decreet houdende de vernieuwde taakstelling en gewijzigde 
financiering van de provincies’ goed. Met dit ontwerpdecreet 
krijgen de provincies zicht op de budgettaire implicaties van de 
afslanking. De ingangsdatum werd echter uitgesteld tot 1 januari 
2018, en er blijven nog meer dan een paar losse eindjes over 
die beletten om nu reeds de meerjarenplanning aan te passen. 
De financiering van de huidige PAM’s Ename en Velzeke, die 
als erfgoedsites toch een provinciale bevoegdheid blijven, moet 
nog geofficialiseerd worden. 
Het meerjarenplan 2014-2019 blijft middelen voorzien voor o.m. 
de verdere uitbouw van praktijkgerichte erfgoedkenniscentra 
(sectorgericht) en fysieke erfgoedsites (publieksgericht). 
 
Budget 2017 
 
Voor cultuur blijft alles zoals het is. 2017 is het laatste jaar dat 
de provincie kan investeren in cultuur als persoonsgebonden 
materie. 2017 is ook een overgang naar 2018, het eerste jaar 
dat de provincie de kaart trekt van een grondgebonden beleid. 
Het is dus een overgangsjaar waar we enerzijds ‘in the picture’ 
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zetten wat we gedurende jaren hebben verwezenlijkt en 
anderzijds wat we verder willen uitbouwen vanuit een 
grondgebonden perspectief. Oost-Vlaanderen is een plek waar 
cultuur goed gedijt. Veel toonaangevende en talentvolle 
kunstenaars en kunstenorganisaties zijn er actief. Dit talent 
willen we koesteren en kansen bieden door het uitschrijven van 
cultuurprijzen, het bieden van podiumkansen, de organisatie van 
wedstrijden en het subsidiëren van bovenlokale projecten. 
Subsidiereglementen focussen op blinde vlekken die buiten de 
scope van het gemeentelijke en Vlaamse niveau vallen. 
Ieder van ons moet kansen krijgen om van die cultuur te 
genieten. Met een maximale geografische, thematische en 
sociale spreiding van het cultuuraanbod brengt de Provincie 
kwaliteitsvolle cultuurbeleving tot bij de Oost-Vlamingen in hun 
buurt. Daarbij gaat extra aandacht naar een verhoogde sociale 
cohesie en gemeenschapsvorming in de samenleving. 
De provinciale culturele instellingen en musea geven het goede 
voorbeeld: toegankelijke maar kwalitatieve cultuur, met lage 
drempels. Op cultuurbeleving staat geen leeftijd. Daarom blijft 
de Provincie inzetten op cultuureducatie die zowel jong als oud 
aanzet om op een actieve manier cultuur te beleven. De 
provinciale uitleendienst is hierbij behulpzaam met makkelijk te 
reserveren en vernieuwd materiaal. Zo is er in 2017 tweemaal 
80.000 euro voorzien om nieuw materiaal aan te kopen voor de 
sport-, cultuur- en jeugdsector. 
De Provincie drijft de komende jaren de inspanningen op om het 
onroerend erfgoed in Oost- Vlaanderen op een kwaliteitsvolle 
manier te bewaren en toegankelijk te maken voor het publiek. 
De provinciale consulenten staan de erfgoedbeheerders met 
raad en daad bij en de monumentenwachters waken preventief 
over historisch waardevol erfgoed met regelmatige inspecties en 
gespecialiseerd advies. Waar nodig stelt de Provincie regionale 
erfgoeddepots ter beschikking om collecties of roerend erfgoed 
al dan niet tijdelijk te bewaren. De erfgoedconsulenten spelen 
een actieve rol in het waarderen, selecteren en herbestemmen 
van erfgoed, onder meer bij het sluiten van kerken. 
Kunstwerken zijn belangrijk. Door de restauratie van het Lam 
Gods hopen we meer dan 400.000 bezoekers te mogen 
ontvangen. Erfgoed zal in de toekomst zeer belangrijk blijven. 
De Oost-Vlaamse erfgoedcollecties zijn digitaal beschikbaar via 
erfgoedinzicht.be. 
 

Vragen raadsleden 

Mevrouw Martine Verhoeve stelt vast dat de toelage aan het 
Filmfestival met 5.000 euro is gedaald t.o.v. 2017. Ze vraagt of 
het niet aangewezen is om voor het Filmfestival dezelfde 
toelage te behouden. 

Gedeputeerde Dauwe antwoordt dat er moet bespaard worden, 
maar dat hij het Filmfestival maximaal wil blijven ondersteunen 
en dat hij het budget daarvoor zal herstellen in 2017. 
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Gedeputeerde Hertog 

Het mag voor jullie geen verrassing zijn dat in het voorlaatste 
jaar van de legislatuur er niet veel vernieuwingen zijn. 

Recreatiedomeinen 

- Domein De Ster 
Geen grote wijzigingen aan het budget, wel worden er 
maatregelen genomen om de veiligheid en het welzijn te 
verbeteren. Voor De Ster zijn er plannen om – naast het 
reguliere onderhoud van de bestaande gebouwen - de 
steigers aan de visvijver te vernieuwen, om de omheining 
rond het domein te herstellen en te verstevigen waar nodig 
en om werk te maken van de inrichting van een 
evenementenweide. Ook zal het sanitair vernieuwd worden 
en wordt er een domeinwachter aangeworven. 

- Domein De Brielmeersen 
De grootste wijziging is de start van de bouw van de nieuwe 
cafetaria. Dit zal gebeuren met het geld dat door de 
verzekeringsmaatschappij werd uitgekeerd voor de 
afgebrande cafetaria. 

- Domein Puyenbroeck 
De grootste wijziging is hier de bouw van een nieuwe 
evenementenhal. Deze nieuwe permanente structuur zal 
meer kwaliteit bieden, vooral voor evenementen in het 
najaar en de winter. 

- Domein Het Leen 
Hier zijn geen echte wijzigingen. De nieuwbouw van de 
loods stond al ingeschreven in het budget 2016 en wordt 
doorgeschoven naar 2017 omdat door een aantal 
vertragingen de werken nog niet gestart zijn. 

- Subsidie aan het autonoom provinciebedrijf De Gavers 
Hier is de subsidie met 550.000 euro gedaald. Dit is het 
gevolg van een verhoging van de subsidie in 2016 om winst 
te kunnen uitkeren (BTW-verplichting) die in 2017 terug 
wordt geregulariseerd. 

Vragen raadsleden 

De heer Jo De Cuyper stelt vast dat veel investeringswerken 
vertraging oplopen en vraagt hoe dat komt en of het niet mogelijk zou 
zijn om een overzicht te krijgen van alle geplande investeringen. 

Gedeputeerde Hertog antwoordt dat er inderdaad veel vertragingen 
zijn met investeringswerken en dat dit komt doordat er veel (al dan niet 
onverwachte) juridische procedures moeten doorlopen worden en dat 
er een cascade is van problemen alvorens de werken kunnen 
aanvatten. Ook het Vlaamse regeerakkoord met de afslanking van de 
provincies heeft voor vertraging gezorgd. Gedeputeerde Hertog meldt 
dat op een andere commissie aan de leden een lijst zal bezorgd 
worden van de geplande investeringen met de reden van vertraging. 

Flankerend onderwijs 

Het krediet dat voorzien is voor de toepassing van het 
subsidiereglement voor de techniekacademies wordt opgetrokken van 
51.000 euro in 2016 naar 60.000 euro in 2017. In de provincieraad van 
november 2016 komt een voorstel om ook de subsidiëring van 
techniekacademies georganiseerd door gemeenten en hogescholen 
mogelijk te maken. Bijgevolg verwachten we meer aanvragen. De 
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techniekacademies zijn erg populair en daar wil de Provincie extra 
middelen voor voorzien. 

De projectsubsidie vzw TOPunt voor de werking van ‘De Stap’ wordt 
verlaagd van 66.666 euro in 2016 naar 33.334 euro in het budget 
2017. Dit is het gevolg van de overgang van een subsidiëring per 
schooljaar naar een subsidiëring per kalenderjaar in 2016, waardoor 
de organisatie in 2016 een subsidie ontving van 66.666 euro voor de 
werking van 1 september 2016 tot en met 31 december 2017 (16 
maanden). De normale subsidie voor 1 jaar werking bedraagt 50.000 
euro. 

Zoals vorig jaar gemeld, blijft het de bedoeling om de diverse 
vormingsinstellingen – OBAC, MEDOV, de politie- en 
brandweerschool – apart op te nemen in het budget, ook al zijn ze 
geïntegreerd in één organisatie, het vormingscentrum Paulo. 
De politie en de brandweerschool krijgen elk een nieuwbouw. Zowel 
voor de politie- als voor de brandweerschool vereist de hogere 
overheid meer opleidingsuren en een betere infrastructuur. Om aan 
die noden te voldoen dienen er dus nieuwe gebouwen te komen en 
moet er meer personeel komen. Het extra personeel wordt vergoed 
door de hogere overheid. De nieuwe schietstand van de politieschool 
wordt gefinancierd met de overgedragen reserves van de vroegere 
VZW OPAC. 
 
Wat het regulier onderwijs betreft, blijft de provincie streven naar een 
betaalbaar kwaliteitsvol onderwijs. Vooral het buitengewoon onderwijs 
en het nijverheidsonderwijs vragen veel middelen. In het regulier 
onderwijs zijn veel veranderingen op komst die in decreten zijn 
gegoten (bv. het M-decreet en de hervorming van het secundair 
onderwijs). 
 
Wat opvalt bij de centra voor volwassenenonderwijs is dat de 
consortia zijn afgeschaft. Er zijn nieuwe normen voor de erkenning 
van een centrum voor volwassenonderwijs. De wetgeving voorziet dat 
er voortaan meer cursistenuren moeten gegeven worden. Dit 
impliceert dat er fusies moeten komen om erkend te blijven. 
 
Wat het gewoon onderwijs betreft wil de Provincie in de toekomst 
meer middelen vrijmaken om het proefproject met de maximumfactuur 
verder uit te rollen over het volledige provinciaal secundair onderwijs. 
Maar alvorens het zo ver is, wachten we eerst nog de resultaten af 
van het proefproject van de maximumfactuur in de eerste graad met 3 
provinciale proefscholen. 
 
Vragen raadsleden 
 
De heer Rik Franck vraagt zich af welke provinciale centra voor 
volwassenonderwijs moeten fusioneren. 
 
Gedeputeerde Hertog antwoordt dat het CVO Meetjesland en het CVO 
Dender en Schelde hebben moeten fusioneren. De rest van de 
provinciale centra voor volwassenonderwijs (Viva Oost-Vlaanderen, 
Waas en Durme, Scheldeland en Het Perspectief (de grootste met 
meer dan 1,3 miljoen cursistenuren)) moeten niet fusioneren. 
 
De heer Kurt Moens stelt vast dat er 2 nieuwe subsidiereglementen 
zijn en vraagt of dit niet een stijging is van de middelen voor subsidies. 
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Gedeputeerde Hertog antwoordt dat eind 2015 de Provincieraad 
besliste om de drie subsidiereglementen die tot dan onder dit krediet 
ressorteerden op te heffen en te vervangen door twee nieuwe 
reglementen, zijnde een projectsubsidie ter bevordering van de 
gekwalificeerde uitstroom en een projectsubsidie ter bevordering van 
een goede studiekeuze. 
De globale middelen die in het budget voorzien worden voor de 
toepassing van deze reglementen blijven echter ongewijzigd, 
respectievelijk 421.000 euro en 100.000 euro. 
 
De heer Rik Franck vraagt zich af hoe het komt dat de 
investeringsmiddelen voor fietspaden dalen van 9 miljoen euro naar 3 
miljoen euro. 
 
Gedeputeerde Hertog antwoordt dat dit in feite materie is voor een 
andere commissie. De 9 miljoen van 2016 is het resultaat van de 
onbenutte kredieten van voorgaande jaren. 
 
 
 
Gedeputeerde Bruggeman 

Sport 

De pijlers van het sportbeleid zijn G-sport, natuur en sport en innovatie 
in de sport. 
 
G-sport 
De provincies hebben nog steeds als decretale opdracht: "Het 

stimuleren van personen met een handicap tot sportbeoefening via 

een laagdrempelig beweeg- en sportaanbod". Naast de subsidies (90 

000 EUR) aan G-sportverenigingen (starters-, integratie-, 

toegankelijkheid- en werkingssubsidies) blijven we in 2017 focussen 

op de G-fietsprovincie. Daarvoor organiseren we fietsspecials (om 

meer mensen met een beperking te laten kennismaken met de 

verschillende soorten G-fietsen, doe- en informatiebeurs) en 

organiseren we een G-fietsluik op grote wielerevenementen 

(Zesdaagse, Omloop het Nieuwsblad, Natourcriterium Ninove, 

Waaslandcross, enz.). 

De 'G-sporttak in de kijker' is paardrijden in 2017.(10 000 EUR). Ook 
willen we G-sport in de provinciale domeinen verder promoten. In 
2017 willen we in de domeinen inzetten op G-golf, G-zeilen/surfen en 
G-paardrijden (55 000 EUR). 
 
Natuurgebonden sporten 
Nu het Oost-Vlaams mountainbikenetwerk volledig is afgewerkt, wordt 

de sensibilisatiecampagne ‘Ik mtb-wijs’ verder uitgerold over de 

provincie. 

We blijven ook inzetten op de ontwikkeling van ruiterroutes en 
menroutes (23 000 EUR). De goedkeuring van deze routes gebeurt 
door de Provinciale commissie 'Sport, Natuur en Ruimtelijke 
Ordening'; waarbij de provinciale sportdienst een coördinerende rol 
waarneemt. 
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In 2017 is het de bedoeling om de ruiter- en menroute te openen in 

Merelbeke, Buggenhout, Wachtebeke – Moerbeke en Zomergem. In 

Aalst, Maarkedal en Kruibeke worden de ruiter- en menroute op te 

starten. Al het werk zal niet voor niets zijn omdat Vlaanderen dit werk 

zal verderzetten. Hetgeen de Provincie Oost-Vlaanderen heeft 

uitgewerkt zal zelfs als voorbeeld dienen. 

 
Sport voor provinciepersoneel 
Ook in 2017 wil de Provincie zich blijven inzetten om het personeel 

aan te zetten tot meer bewegen. 

 

Verder wil de Provincie de regiomarketing ondersteunen via het 

sponsoren van grote sportevenementen. 

 
Sportuitbatingen 

Een aantal investeringsdossiers hebben veel vertraging opgelopen, 
maar in 2016 is er veel voorbereiding gebeurd om de werken te 
kunnen starten in 2017. De volgende dossiers worden opgestart in 
2017: de bouw van een centrale inkom voor de sporthal en het 
zwembad in Puyenbroeck en het aanleggen van een BMX-parcours in 
samenwerking met de Wielerbond Vlaanderen en de Vlaamse 
Wielerschool. In Golf Puyenbroeck zal de uitbreiding van de golfbaan 
van 9 naar 18 holes verder uitgetekend worden en gekaderd zijn in 
een masterplan voor heel het domein. In het sportcentrum De 
Boerekreek gaat de bouw van een polyvalente sportschuur van start. 
 
 
 
Gedeputeerde Couckuyt 
 
2017 is het laatste jaar dat we voor veel facetten van welzijn-jeugd-
gezondheid nog bevoegd zijn. In 2018 neemt Vlaanderen over. 
Oorspronkelijk was die overdracht voorzien in 2017. Het feit dat dit 
met een jaar uitgesteld is, levert veel problemen op. De Provincie had 
immers al de nodige voorbereidingen getroffen met de sector en we 
moeten hier dus voor een jaar op terugkomen. Algemeen kan gesteld 
worden dat er vrij weinig wijzigingen zijn aan het budget 2017. 
 
Noord-Zuidbeleid 
 
Het bestuur wil blijvend inzetten op ontwikkelingssamenwerking in het 
kader van duurzame ontwikkeling, zoals voorzien in het huidige 
meerjarenplan. 
 
Eind 2015 legde de VN nieuwe duurzame ontwikkelingsdoelen vast. 
Het is een verantwoordelijkheid en een uitdaging voor ons bestuur om 
deze te behalen. Het is nodig om dit geïntegreerd aan te pakken en 
daarom voorzien we in 2017 de nodige interne kennismaking met 
deze doelstellingen. 
 
Na de evaluatie van de samenwerking, starten we met vernieuwde 3-
jaren overeenkomsten in de 3 partnerregio’s. In het kader van de 
duurzame ontwikkelingsdoelen streven we daarbij naar ruimere 
structurele partnerschappen tussen actoren in de regio’s en in onze 
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provincie. We blijven bijdragen aan kwaliteitsvolle 4de pijlerinitiatieven. 
Ook hier dragen we via vorming en uitwisseling bij tot meer 
samenwerking en een betere integratie van deze initiatieven binnen 
het landschap van ontwikkelingssamenwerking. Dit in nauw overleg en 
afstemming met het 4de pijlersteunpunt en Vlaanderen. 
 
Samen met 11.11.11. en de VVSG steunen we verder de Oost-
Vlaamse lokale besturen bij de uitbouw van een mondiaal beleid. 
Concreet betekent dit advies, vorming en begeleiding op maat, maar 
ook financiële ondersteuning van lokale samenwerkingen rond 
wereldburgerschap en internationale solidariteit. De lancering van de 
campagne “samenwerken loont” in 2016 bleek een schot in de roos. 
Deze tentoonstelling met bijbehorende workshops ter ondersteuning 
van gemeentelijk mondiaal beleid zal ook in 2017 in vele gemeenten 
te bezichtigen zijn. De tentoonstelling, geïnspireerd op het eigen 
regiobeleid zet aan tot samenwerking, wat mogelijkheden biedt tot 
vernieuwde partnerschappen tussen Oost-Vlaamse gemeenten en 
onze regio’s. 
 
Na het behalen van de titel ‘fairtrade provincie’ in 2016 zetten we 
blijvend in op het behoud van deze titel. Daarnaast ontwikkelen we 
een strategie om als provincie een stap verder te zetten als duurzame 
en internationaal solidaire provincie, in het bredere kader van de 
duurzame ontwikkelingsdoelen en in samenwerking met andere 
provinciale diensten. Daarbij willen we niet meer inzetten op witte 
vlekken maar gaan we werken op kwalitatieve criteria.  
 
In het kader van het programma ‘Kleur bekennen’ stimuleren we 
scholen om jongeren op te voeden tot actieve wereldburgers. Binnen 
de nieuwe overeenkomst die loopt van 2015 tot 2019, ligt de focus op 
verankering van wereldburgerschapseducatie op school. Zo zetten de 
provincies meer in op begeleiden van schoolteams, terwijl de nationale 
coördinatie parallel inzet op verankering ervan binnen beleid en 
nationale onderwijsstructuren. Scholen kunnen nog steeds beroep 
doen op een financiële ondersteuning via een jaarlijkse nationale 
projectoproep. 
 
Daarnaast wordt geïnvesteerd in een actief en toegankelijk 
documentatiecentrum met een ruim aanbod aan educatieve 
materialen en waar scholen en organisaties terecht kunnen voor 
advies en ondersteuning op het vlak van wereldburgerschapseducatie. 
In 2017 leggen we de focus op een nog betere ontsluiting van de 
materialen binnen de gehele provincie. 
 
Het totaal aan subsidies blijft in dezelfde grootorde als vorig jaar, 
namelijk 1.250.000 EUR. De Provincie heeft zich in het verleden 
geëngageerd om 0,7% van de totale uitgaven van de Provincie te 
besteden aan het Noord-Zuidbeleid. Dit principe wordt in 2017 
losgelaten en wordt een vast bedrag omdat anders het budget zou 
dalen door de overheveling van een aantal persoonsgebonden 
bevoegdheden naar Vlaanderen. 
 
Woonbeleid 
 
In het woonbeleid zetten we verder in op de innovatieve 
woonprojecten waarvoor begin 2016 een nieuw reglement werd 
goedgekeurd. Deze subsidielijn ondersteunt woonactoren en lokale 
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besturen voor innoverende woonexperimenten voor zover deze 
betrekking hebben op meegroeiwonen, gemeenschappelijk wonen, 
aangepast wonen voor bijzondere doelgroepen en leefbare en 
duurzame wijken. Om de toevloed van projecten te kunnen blijven 
opvangen wordt het budget verhoogd van 700.000 euro tot 1.000.000 
euro in 2017. 
 
We breiden de ondersteuning van de sociale verhuurkantoren 
verder uit. Om de SVK’s in staat te stellen 250 extra woningen te 
realiseren, wordt in 2017 het bedrag van 300.000 EUR opgetrokken 
tot 400.000 EUR. Daarnaast zal de provincie in 2017 ook 
werkingsmiddelen inzetten om een promotiecampagne uit te rollen die 
de werking van de SVK’s verder moet bekend maken bij potentiële 
(kleine) eigenaars-verhuurders. Op die manier zijn de eigenaars-
verhuurders van de lasten af en worden vooroordelen over huurders 
vermeden. Het discriminatiegedrag bij eigenaars-verhuurders is 
immers groot. Een directeur uit een SVK beweert dat er in 99% van de 
gevallen waarin iemand een woning wil verhuren via een SVK de 
(potentiële) verhuurder vragen of bezorgdheden heeft die een 
discriminerend aspect kunnen bevatten. 
Om dit tegen te gaan werken we een campagne uit ‘Iedereen gelijk 
voor de huurmarkt’ met onder meer workshops, infomomenten en 
een ‘Oost-Vlaams protocol’ Gelijke toegang tot huisvesting’. Dit zullen 
we doen in samenspraak met alle betrokken actoren (huurdersbond, 
eigenaarsbond, huisvestigingskantoren, enz.). 
 
In het kader van de woonreconversie van de weekendverblijven in 
Stekene, Sint-Gillis-Waas en Knesselare vond er in 2016 een 
samenwerking plaats tussen de directies Ruimte en Welzijn. Om de 
herhuisvesting van permanente bewoners zo goed mogelijk te laten 
verlopen en om hen - en de kwetsbare groepen in het bijzonder - een 
zo goed mogelijk woonalternatief te kunnen aanbieden, werd en wordt 
er verder geïnvesteerd in participatietrajecten die mee vorm moeten 
geven aan de voorziene wooncompensatiegebieden. Meer bepaald 
voorziet de directie Welzijn nog in 2016 een subsidie die een vervolg 
op het participatietraject in Stekene moet mogelijk maken, de uitrol 
hiervan is voorzien voor 2017. Eind 2016 – begin 2017 zal tevens een 
gelijkaardig traject worden uitgetekend voor Sint-Gillis-Waas en 
Knesselare met een uitrol in 2017.  
 
Eigenaars met een bescheiden woning en een bescheiden inkomen 
kunnen nog steeds beroep doen op onze aanvullende leningen. In 
2016 stellen we alles in het werk om een volwaardige erkenning als 
sociaal kredietgever te krijgen bij de FSMA, nadat we in 2015 een 
voorlopige erkenning kregen van de FOD Economie. Door deze 
erkenning zijn we verplicht te voldoen aan enkele wettelijke 
voorwaarden. Dit betekent een aanpassing in onze werkwijze, die 
verder op punt gesteld wordt en een reglementswijziging in 2017. 
Ondertussen zijn we ook bezig het instrument meer efficiënt te maken 
en gaan we onderzoeken hoe we dit beter kunnen inpassen in het 
klimaatplan. Met het efficiënter maken van het instrument verwachten 
we dat de behandeltermijn ingekort wordt. Een kortere 
behandeltermijn impliceert de mogelijkheid om meer dossiers te 
behandelen en eventueel zelfs een promotiecampagne op te starten. 
Het beschikbare krediet voor de leningen wordt in 2017 dan ook 
opgetrokken van 3.000.000 tot 4 000 000 euro. 
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Werkgelegenheid 
 
Op het vlak van sociale tewerkstelling blijven we ons richten op het 
grondgebonden karakter van dit beleidsdomein. Het reglement met 
betrekking tot de toekenning van subsidies voor de doorstroom van 
onbetaalde naar betaalde arbeid van 24 januari 2016 stimuleert en 
ondersteunt organisaties die op één of andere manier timmeren aan 
de weg van onbetaalde naar betaalde arbeid. Hiervoor is een bedrag 
van 250.000 EUR voorzien. In 2017 gaan we een stap verder in de 
netwerkvorming tussen organisaties die op hun ‘werkvloer’ extra 
inspanningen leveren om onbetaalde doelgroepmedewerkers richting 
betaalde arbeidsmarkt te begeleiden en de drempels van onbetaalde 
naar betaalde arbeid proberen af te bouwen. We zullen 
ervaringsuitwisseling stimuleren en vormingen organiseren. 
 
Nadat de samenwerkingsovereenkomst van Vlaanderen met de 
provincies ten einde loopt op 31 december 2016, wordt de promotie 
van zorgberoepen vanaf 2017 duurzaam ingebed in de werking van 
de Provincie Oost-Vlaanderen. Zo blijven we verder bouwen aan een 
stevig provinciaal netwerk van lokale partners uit de zorg- en 
welzijnssector, onderwijs en economie en dit in nauw overleg met 
Vlaanderen. Van daaruit worden gerichte beleidsacties voorgesteld en 
uitgewerkt. 
 
Zoals voorheen bevorderen we de attractiviteit van zorgberoepen 
onder meer door de inzet van onze provinciale zorgambassadeurs en 
het organiseren van zorgberoepenrally’s in samenwerking met het 
Beroepenhuis. Hiervoor wordt een subsidie van 9 000 EUR voorzien. 
 
Voor de eigen activiteiten rond zorgberoepen wordt ongeveer 30.000 
EUR aan werkingsmiddelen voorzien. 
 
Sociale insluiting 
 
Op het vlak van gelijke kansen en sociale insluiting zetten we de 
omslag naar horizontaal beleid verder en versterken we de 
samenwerking met de ondersteunende en grondgebonden diensten. 
We focussen op intern vrijwilligerswerk en intern gelijke kansenbeleid 
binnen het personeelsbestand. We werken verder aan toegankelijke 
communicatie en maken gebruik van de expertise van de Vlaamse 
EVA toegankelijkheid Inter voor de advisering van de toegankelijkheid 
van de provinciale gebouwen en het provinciaal openbaar domein. We 
evalueren de Brochure ‘Uit voor een prikje’ en zorgen ervoor dat het 
gratis vrijetijdsaanbod van het Provinciebestuur Oost-Vlaanderen nog 
beter bekend wordt bij mensen in (financieel) kwetsbare positie. 
Daarbij zal een grotere rol worden voorzien voor intermediairen zoals 
de Rap Op Stap kantoren. We maken dat rekening wordt gehouden 
met kwetsbare doelgroepen in (onderdelen van) het Klimaatplan, het 
Ruimtelijk structuurplan en het project ‘Oost-Vlaams Kerngebied’. 
Naast eigen personeelsinzet, maken we hiervoor sterk gebruik van 
ervaringsdeskundigen in de armoede en sociale uitsluiting en andere 
deskundigen. Het inhuren van de externe expertise gebeurt voortaan 
door gunningen op werkingsmiddelen. Verder blijven we subsidies 
voorzien voor onder meer de nog lopende projecten kinderarmoede, 
Samenlevingsopbouw en Casa Rosa, waarvan we aannemen dat De 
Vlaamse overheid deze ondersteuning daarna zal verderzetten. 
 



 Pagina 10 van 13 

 
Binnen het beleidsveld jeugd worden voor een laatste jaar de 
hoofdaccenten van het voorziene beleid aangehouden: de structurele 
subsidies voor jeugdwerkorganisaties gericht op kwetsbare groepen, 
de campagne rond inclusie ‘Jeugdwerk voor Allen’, de betoelaging van 
de Regionale Jeugddienst Meetjesland en de ondersteuning van de 
provinciale jeugdraad. 
 
Welzijn en zorg 
 
Door de uitgestelde overdracht van welzijnsbevoegdheden naar 
Vlaanderen, zal het provinciebestuur nog gedurende het hele jaar 
2017 actief werken rond personen met een handicap, jeugdhulp, zorg, 
drugs, geweld en preventieve gezinsondersteuning. 
 
Meer specifiek blijven 4 personeelsleden zich, ondersteund door een 
Vlaamse subsidie van 130 155 EUR, inzetten voor alle taken die het 
VAPH, het Vlaams Agentschap voor Personen met een handicap, 
hen toebedeelt. Vanaf 1 januari 2017 wordt de ondersteuning voor 
personen met een handicap op persoonsvolgende wijze gefinancierd. 
Dit geeft de mensen zelf de sleutel in handen om vanuit een positie 
van gelijkwaardigheid te onderhandelen over de ondersteuning die zij 
wensen. Deze transitie vergt een hervorming van het Regionaal 
Overlegnetwerk Gehandicaptenzorg. Dit ROG was tot voor kort 
verantwoordelijk voor de zorgvraagregistratie, prioritering, 
bemiddeling, afstemming en planning. Voortaan komt het 
ondersteunen van de regionale prioriteitencommissie centraal te 
staan. Er wordt een nieuwe manier van zorgbemiddeling opgezet, 
conform de nieuwe context. Daarnaast wordt ook meer ingezet op 
rechtstreeks toegankelijke hulp, die belangrijker wordt voor mensen 
met een beperking die nog geen budget in handen hebben. Ook het 
informeren over nieuwe manieren van zorg aanbieden en zorg vragen, 
behoort tot de opdrachten van het ROG. 
 
Het loket cliëntoverleg en bemiddeling in de jeugdhulp wordt 
gerund met een bedrag van ongeveer 40 000 EUR aan Vlaamse 
subsidies. In 2016 zagen we in Oost-Vlaanderen een stijging van het 
aantal aanvragen van jongeren in probleemsituaties van 15% voor 
cliëntoverleg en 13% voor bemiddeling. Het toewijzen van 
bemiddelaars en voorzitters en het voorzien van intervisie wordt op 
volle kracht verdergezet in 2017. 
 
Op vlak van mantelzorg, kortverblijven, zelfzorg en sociale cohesie 
blijven we de ontwikkelde netwerken opvolgen in 2017 en waar 
mogelijk de warme overdracht naar Vlaanderen verzorgen. Budgettair 
gaan er, op wat werkingsmiddelen na, geen grote middelenstromen 
meer naar deze sector. 
 
In de drugsector blijft een budget van 311 500 EUR ingeschreven om 
aan preventie en vroeginterventie rond drugs te doen en de 
verslavingszorg te optimaliseren. Deze subsidies worden in 2018 
overgenomen door de Vlaamse minister voor Welzijn. 
 
Onze inzet rond intrafamiliaal geweld wordt met 17 480 EUR aan 
federale inkomsten verdergezet. Op vraag van de Vlaamse minister 
van Welzijn nemen we de regie in handen van de opstart van een 
ketenaanpak in Oost-Vlaanderen. Doel is de aanpak van complexe 
situaties van partnergeweld en kindermishandeling te verbeteren door 
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intens overleg op casusniveau. De uitbouw van een Family Justice 
Center, waar alle dienstverlening voor gezinnen die geweld ervaren 
onder 1 dak samen zit, is nog niet meteen de ambitie in 2017. 
 
En tenslotte gaan we op het vlak van preventieve 
gezinsondersteuning via ondersteuning met werkingsmiddelen voor 
een bedrag van 60.000 euro, vorming op maat en 
ervaringsuitwisseling voorzien voor de Huizen van het Kind, de lokale 
besturen en organisaties die ouders en gezinnen bereiken. 
 
Vragen raadsleden 
 
Mevrouw Dursun Alici vraagt of de stijging van het budget van 3 
miljoen naar 4 miljoen euro niet 300.000 naar 400.000 euro moet zijn 
voor de aanvullende woningleningen. 
 
Gedeputeerde Couckuyt antwoordt dat het budget voor de sociale 
verhuurkantoren stijgt van 300.000 euro naar 400.000 euro en dat het 
budget van de aanvullende (sociale) leningen stijgt van 3 miljoen euro 
naar 4 miljoen euro in 2017. 
 
De heer Paul Carteus vraagt of het niet interessanter is om te 
onderzoeken waarom de eigenaar-verhuurder discriminerend reageert 
dan aan symptoombestrijding te doen via campagnes van 
bewustwording. 
 
Gedeputeerde Couckuyt antwoordt dat het inderdaad een bescheiden 
middel is en dat het ook niet de bedoeling is om belerend over te 
komen, maar dat de provincies niet bevoegd zijn om het woonbeleid in 
wetten te gieten. Het woonbeleid is namelijk Vlaams beleid en zij 
bepalen de wetgeving. De provincies kunnen niet veel anders dan die 
regelgeving uitwerken. Het zou inderdaad veel interessanter om iets te 
kunnen doen aan de regelgeving, maar de provincies kunnen dus 
enkel inzetten op bewustwording. 
Ook de immobiliënsector is zich bewust van die problematiek, maar 
ook zij kunnen aan het discriminatiegevoel niet veel veranderen. 
 
Mevrouw Yasmina Beldjoudi vraagt wat we wel kunnen doen aan 
discriminatie. 
 
Gedeputeerde Couckuyt antwoordt dat de Provincie enkel een 
protocol kan opzetten om de mensen aan te zetten niet discriminerend 
te handelen. 
 
De heer Bart Blommaert vraagt of de eigenaar-verhuurder die zijn 
woning inbrengt in een SVK nog een contract heeft met de huurder en 
wat het voordeel is van zo een inbreng. 
 
Gedeputeerde Couckuyt antwoordt dat uit één of andere 
discriminerende bezorgdheid een woning wordt ingebracht in een 
SVK. Waarom mensen discriminerend reageren is voer voor 
sociologen, maar in ieder geval kan discriminatie niet. Daar is 
duidelijke wetgeving over. 
 
Gedeputeerde Vercamer antwoordt dat de eigenaar-verhuurder die 
zijn woning in een SVK inbrengt het voordeel heeft dat hij van alle 
lasten verlost is. Zijn woning wordt goed onderhouden en hij is zeker 
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van zijn huurgeld. Dit in ruil voor een iets lagere huurprijs. Het SVK 
maakt wel de keuze aan wie de woning zal verhuurd worden en volgt 
ook verder alles op. 
 
Gedeputeerde Couckuyt antwoordt dat er een grotere 
professionalisering is via een SVK. 
 
De heer Eric Scheire vraagt wat de financiële implicaties zal zijn van 
de overdracht van het APB woonzorgcentrum Lemberge. 
 
Gedeputeerde Couckuyt antwoordt dat de Vlaamse regering iemand 
heeft aangeduid om de begeleiding te doen. Hier is geen verder 
nieuws over. Verschillende gemeentebesturen/OCMW's zouden 
bereid zijn om het beheer over te nemen, doch het is nog te vroeg om 
hierop te kunnen antwoorden. 
 
De heer Rik Franck vraagt hoeveel projecten en zaken zullen 
verdwijnen en welke er naar Vlaanderen gaan. 
 
Gedeputeerde Couckuyt antwoordt dat er een aantal projecten over 
het kalenderjaar lopen en dat we nog niet weten welke projecten er 
zullen doorlopen. 
Zo organiseert de vrijwilligersacademie infosessies, cursussen en 
trainingen voor elke vrijwilliger in de provincie Oost-Vlaanderen. De 
deelnemers worden niet gesubsidieerd en moeten dus betalen voor 
hun opleiding. Het Steunpunt Vrijwilligerswerk Vlaanderen zet de 
provincies buiten spel. De provincie Oost-Vlaanderen was klaar om dit 
over te dragen naar Vlaanderen en door het jaar uitstel leidt dit project 
schade waardoor de Provincie dit project nog maar deeltijds kan 
opvolgen. 
 
De heer Rik Franck stelt vast dat de personeelsleden van Cultuur naar 
andere diensten gaan en vraagt hoe de personeelsleden van Welzijn 
opgevangen zullen worden. 
 
Gedeputeerde Couckuyt antwoordt dat voor deze problematiek nog 
inlooptijd nodig is. Drie personeelsleden van Welzijn zijn intern al 
gemuteerd naar het project “Oost-Vlaanderen klimaatneutraal”. Er 
lopen momenteel intense gesprekken met Vlaanderen rond de 
overdracht van het personeel. 
 
De heer Kurt Moens vraagt hoe het staat met de website 
www.kortverblijven.be en of we die kunnen blijven ondersteunen. 
 
Gedeputeerde Couckuyt antwoordt dat Vlaanderen dit zal overnemen. 
In de toekomst zal de Provincie dit moeilijk kunnen opvolgen. 
 
De heer Eric Scheire vraagt wat er zal gebeuren met een aanbod 
creëren voor kwaliteitsvolle jeugdverblijfcentra. 
 
Gedeputeerde Hertog antwoordt dat de dienst Ruimtelijke Planning dit 
verder gaat opvolgen. 
  

http://www.kortverblijven.be/
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3. Varia 

Geen variapunten. 

De Voorzitter meldt nog dat er een bezoek aan een moskee en aan 
De Krook gepland staat. De datum is nog af te spreken, maar zal 
vermoedelijk ergens in het voorjaar zijn. 
De Voorzitter sluit daarop de vergadering om 19u20. 

Gent, 26 oktober 2016

Wnd. ambtenaar-verslaggever  De voorzitter 

Stefaan Van Mossevelde   Goedele De Cock 


